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درمکتب امام

روح خودکفایی را زنده نگه دارید
به همه مســئولین و دست اندرکاران ســفارش می کنم که به هر شکل ممکن 

وسایل ارتقای اخلاقی و اعتقادی و علمی و هنری جوانان را فراهم سازید؛ و آنان 

را تا مرز رســیدن به بهترین ارزش ها و نوآوری ها همراهی کنید؛ و روح استقلال و 

خودکفایی را در آنان زنده نگه دارید.
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اخبار کوتاه
دولت برنامه  اقتصادی ندارد

محمد سلیمانی نماینده سابق مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با  فارس، با اشاره به اظهارات متناقض رئیس جمهور درباره 
عبور از رکود و در عین حال پرداختن به مسئله رکود و بیکاری، اظهار 
داشــت: دولــت در زمینه اقتصادی با مردم صادقانــه رفتار نمی کند و 
مطالب متناقض رئیس جمهور درباره رکود نشــان دهنده عدم صداقت 

آنها با مردم است.
وی خاطرنشــان کرد: بیش از 70 درصد ظرفیت تولید کشور خالی 
است و بنابراین دولت باید برنامه بدهد که چگونه می خواهد این ظرفیت 
را پر کند، در حالی که به نظر می رسد چون دولت برنامه ای برای این امر 

ندارد، دچار تناقض گویی شده است.

اختصاص اعتبار برای اجرای سیاست های علم وفناوری
بــه گزارش فارس با تصمیــم هیئت وزیران، ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی کشور مجاز شد اعتبارات مندرج در جدول )14( قانون بودجه 
سال 1395 کل کشور را در راستای اجرای بند )8-2( سیاست های کلی 

علم و فناوری ابلاغی مقام معظم رهبری تأمین و اختصاص دهد.

نداجا نیروی بین المللی، سیاسی و نظامی است
به گزارش فارس امیر دریادار حبیب الله سیاری در مراسم استقبال 
ورود ناوگــروه چهل و یکــم نیروی دریایی در منطقــه یکم ولایت در 
بندرعباس، اظهار داشــت: هر جا که لازم باشــد نیروی دریایی ارتش 
برای تامین امنیت منافع جمهوری اسلامی ایران حضور خواهد داشت و 
نشان خواهیم داد یک نیروی دریایی بین المللی، سیاسی و نظامی است.

لغو خرید نرم افزار بانک مرکزی از آمریکا
ســردار غلامرضا جلالی رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشور در 
برنامه گفت وگوی ویژه خبری شــبکه دو سیما با بیان اینکه بسیاری از 
تجهیزات مورد نیاز را در کشورمان می توانیم تولید کنیم گفت: تنها در 
یک مورد آن هم نرم افزار مورد نیاز بانک مرکزی بود که مجبور بودیم 

به سراغ یک شرکت آمریکایی برویم اما این اقدام خیلی زود لغو شد.

هیچ مسئول ترکیه ای وارد ایران نشده است 
به گزارش تســنیم حســین ذوالفقاری معــاون امنیتی و انتظامی 
وزارت کشور در حاشیه گردهمایی معاونان سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری های سراسر کشور با اشاره به کودتای نافرجام ترکیه و تحولات 
رخ داده در این کشور، گفت: هیچ فرد یا مسئولی از ترکیه در روزهای 

گذشته به کشور ما وارد نشده است.

نامه رهبر جامو و کشمیر به ایران 
برای حل مناقشه کشمیر

به گزارش ایســنا سید علی گیلانی رهبر آزادی خواه و با نفوذ جامو 
و کشــمیر برای اولین بار با نوشــتن نامه ای به ایران و چین خواســتار 
حمایت و مداخله فوری این کشــورها برای حل مسئله به سرعت روبه 

انحطاط کشمیر شد.

نمی گویم  وزیر خارجه کشورمان گفت: 
برجام فتح الفتوح است اما می گویم سندی 
کاملا قابل دفاع است؛ اگر بخواهیم به برجام 
نمره بدهیم حتما با توجه به ظرف زمانی و 
شرایط بین المللی نمره بسیار خوبی می گیرد، 
اما اگر بخواهیم به نحوه اجرای آمریکایی ها 

نمره بدهیم احتمالا نمره پایینی می گیرند.
»محمدجواد ظریف« وزیر خارجه کشورمان 
اظهار داشت: مذاکرات مربوط به برجام زمانی آغاز 
شد که کنگره و مجلس نمایندگان آمریکا قانونی 
را تصویب کرده و منتظر رفتنش به ســنا بودند 
که براساس آن فروش نفت کشورمان در کمتر از 

یک سال به صفر برسد.
ظریف اضافه کــرد: آمریکایی ها در یک بازه 
زمانی یک و نیم ساله توانسته بودند فروش نفت 
کشورمان را از بیش از 2 و نیم میلیون بشکه در 
روز به کمتر از روزانه یک میلیون بشکه برسانند.

وی گفت: بــا این قلدری و فشــارهایی که 
آمریکایی ها بر کشور ما می آوردند می توانستند 
در مــدت کوتاهی فروش نفت کشــورمان را به 

صفر برسانند.
در پاســخ به اظهارنظر آقای ظریف مبنی بر 
کاهش فروش نفت کشــور به صفر باید گفت که 
هیچ آماری این موضوع را تایید نمی کند و بالعکس 
باید توجه داشته باشیم از ابتدای سال 2012 که 
آمریکا و اتحادیه اروپا قوانین تحریم فروش نفت 
ایران را تصویب می کنند تا 6 ماه پس از آن یعنی 
نیمه سال 2012 )تیر 91(، فروش نفت خام ایران 
به صورت میانگین به حدود 1/2 میلیون بشکه در 
روز می رسد؛ اما پس از آن تا زمان اجرای توافق 

ژنو )دی 92( به مدت یک ســال و نیم میانگین 
فروش نفت ایران کاهش نمی یابد و در بازه 1/1 

تا 1/2 میلیون بشکه در روز ثابت باقی می ماند.
 در واقع این سخن که به زودی فروش نفت 
ایران به صفر می رســیده است، خلاف آمارها و 
واقعیت موجود است و آمریکا موفق نشده است 
هر 6 ماه، 20 درصد فروش نفت ایران را کاهش 
دهد. این در حالی است که آمریکایی ها حتی در 
قانون »کاهش تهدید ایران و حقوق بشر سوریه« 
در سال 2012 مصوب کرده بودند که فروش نفت 
ایران به صفر برسد، اما در عمل نتوانستند حتی 
فروش نفت ایران را به زیر یک میلیون بشکه در 

روز برسانند.
 علت این ناکامی آمریکا نیز مشخص است و 
آن اینکه اساسا تحریم دیگری باقی نمانده بود که 
آمریکا برای کاهش فروش نفت ایران تصویب و 
اجرا کند و در واقع نهایت اثرگذاری آمریکا برای 
کاهش فروش نفت ایران همان میزان 1/1 تا 1/2 
بود. ضمن آنکه امروز نیز علی رغم عقب نشینی های 
گســترده در برجام؛ همچنان دریافت پول های 
ناشــی از فروش نفت به قوت خود باقی است و 
از سوی دیگر، آمریکا با کمک آل سعود توانسته 
قیمــت نفت را تا حدی پاییــن بیاورد که ایران 
علی رغم فروش نفت بیشــتر نسبت به سال 92، 

در مجموع درآمد کمتری دارد.
وزیر امــور خارجه افزود: برجــام در زمانی 
تصویب شــد که شــش قطعنامه لازم الاجرای 
شــورای امنیت تحت فصل هفتم تلاش می کرد 
ایران را از حق خودش برای بهره مندی از انرژی 
صلح آمیز هســته ای محروم کنــد؛ البته حق ما 

ربطی به قطعنامه شورای امنیت ندارد، اما بالاخره 
این شورا می گفت ایران اجازه ندارد، از این حق 

استفاده کند.
وی خاطرنشان کرد: اگر برجام را از این زاویه 
نگاه کنیم دستاورد بسیار مهمی برای جمهوری 
اسلامی ایران است که عزت مردم را حفظ کرد، 
حقوقشان را به رسمیت شناخت، قطعنامه های 
شــورای امنیــت را کنار زد و مانــع از تصویب 

تحریم های جدید علیه کشورمان شد.
گفتنی اســت که آمریکا در اولین روز اجرای 
برجام تحریم های جدیدی را علیه ایران تصویب 
کرد و تاکنون قانونگذاران آمریکا بیش از 70 طرح 

ضدایرانی را تصویب کرده اند.
ظریــف در ادامــه گفت: برجــام همچنین 
تحریم های پیشــین مرتبط با برنامه هسته ای را 
کاملاً کنار زد و مانع از پیشروی تحریم های مرتبط 

با مقررات داخلی آمریکا نیز شد.
وی اظهار داشت: نمی گویم برجام فتح الفتوح 
است اما می گویم سندی کاملا قابل دفاع است؛ 
اگر بخواهیم به برجام نمره بدهیم حتما با توجه 
به ظرف زمانی و شــرایط بین المللی نمره بسیار 
خوبی می گیرد، اما اگر بخواهیم به نحوه اجرای 
آمریکایی ها نمره بدهیــم احتمالا نمره پایینی 

می گیرند.
وزیر امــور خارجه مواضع اخیر بان کی مون 
درباره برنامه موشکی کشورمان را نامربوط دانست 
و تصریح کرد: متأســفانه دبیر کل سازمان ملل 
متحد در ســال های گذشته سابقه خیلی خوبی 

هم از خودش به جای نگذاشته است.
ظریف افزود: به ویژه در موضوع خارج کردن 

نام عربستان سعودی از فهرست کودک کش ها، 
خــود او هــم اعلام کــرد یکی از ســخت ترین 
تصمیمات دوران زندگی اش بوده که تأثیر بسیار 

بدی بر اعتبار سازمان ملل گذاشته است.
وی گفت: بنابراین بایــد در نظر بگیریم که 

چگونه می خواهیم برجام را ارزیابی کنیم.
وزیــر امور خارجه بــر جدیت و رعایت دقت 
در اجرای تعهداتمــان در برجام و جلوگیری از 

بدعهدی طرف مقابل در این زمینه تاکید کرد.
ظریف افزایش میزان صادرات نفت کشورمان 
از کمتر از یک میلیون بشکه در روز ظرف 6 ماه 
به بیش از دو میلیون بشکه، عادی شدن شرایط 
حمل و نقل و برقراری رابطه بسیاری از بانک ها 
با بانک های کشــورمان را از دستاوردهای برجام 

برشمرد.
وی تصریــح کرد: البته تعــدادی از بانک ها 
هنوز از مقررات آمریکایی ها وحشت دارند اما ما 
معتقدیم این وحشت بیشتر نوعی وحشت روانی 
و ناشی از محافظه کاری ذاتی موسسات پولی و 
بانکی است نه ناشی از مقرراتی که مانع از همکاری 

با ایران شود.
وزیر امور خارجه اظهار داشت: ما بر استفاده 
حداکثری از برجام متمرکز هستیم اما این مانع 
نمی شود که همواره حواسمان باشد آمریکایی ها 

بدعهد بوده و هستند.
به گزارش خبرگزاری صدا و ســیما، ظریف 
افزود: آمریکایی ها حتما تلاش زیادی نکرده اند که 
اطمینان حاصل کنند نگرانی هایی که در جامعه 
بین الملل بر اثر سیاست هایی که حدود یک دهه 

علیه کشورمان اعمال شده است برطرف شود.

اولین محموله از موشک های سامانه اس3۰۰ 
وارد ایران شــد. موشک هایی که وارد کشور 
استفاده در سامانه موشکی  شده، مخصوص 

s300-pmu-2 هستند.
به گزارش تسنیم، قرارگاه پدافند هوایی ارتش که 
از سالیان اخیر کار ایجاد یک شبکه یکپارچه پدافندی 
را پیگیــری می کرد، پــس از انجام مراحل امنیتی و 
نظامی، در سالیان اخیر موفق به تاسیس این شبکه 
پدافندی شده است. این قرارگاه امروز توسط این شبکه 
یکپارچه که سراسر کشور را دربرگرفته، امنیتی بسیار 

بالا برای آسمان کشور به وجود آورده است.
در ماه هــای اخیر بــا ورود و رونمایــی از اولین 
محموله از ادوات ســامانه موشــکی اس 300 ، توان 
پدافندی این قرارگاه به شدت افزایش یافته است، به 
گفته امیر اسماعیلی فرمانده این قرارگاه اولین سامانه 
موشــکی اس 300 تا پایان امسال، استقرار عملیاتی 

خواهد یافت.
اولین محموله از »موشــک های سامانه موشکی 
اس300« نیز اخیراً وارد کشــور شده و این نشان از 
عزم جدی ایران و قرارگاه پدافند هوایی برای واردکردن 
این سامانه موشکی پیشرفته به چرخه پدافند هوایی 

کشور، دارد.
در حال حاضر 3700 نقطه کشــور تحت پوشش 
قرارگاه پدافند هوایی قــرار دارد که حاصل زحمات 
شــبانه روزی قرارگاه پدافندی هوایی است، به طوری 

که ایکائو یا همان ســازمان بین المللی هوانوردی نیز 
امنیت بالای آسمان ایران را ستوده است.

براســاس این گــزارش، اس300 در حال حاضر 
یک خانواده اســت و انواع مختلفی از این ســامانه با 
کاربردهای متفاوت در وزارت دفاع روسیه تولید شده 
 )S-300PMU( اســت. هم اکنون اس300 پی ام یو
به عنوان یکی از پیشــرفته ترین سامانه های موشکی 
خانواده اس300 شناخته می شود. آن  طور که روس ها 
اعلام کرده اند، زمان آماده سازی این نوع از سامانه ها، 

حدود 5 دقیقه  است که این خود یکی از ویژگی های 
مهم سامانه موشکی اس300 پی ام یو به شمار می رود.

یکی از بهترین مدل های سری P سامانه موشکی 
اس 300، ســامانه های پی ام یو 2 هستند که رادار 
کشف هدف این سامانه 64n6E Big Birdنام دارد و 
می تواند حدود 200 هدف را کشف کند. رادار رهگیری 
این سامانه نیز می تواند همزمان 12 هدف را رهگیری 
کرده و اطلاعات به دست آمده را به رادار کنترل آتش 

یا همان رادار درگیری سامانه موشکی منتقل کند.

برد درگیری با اهداف توسط سامانه موشکی اس 
300، 200 کیلومتر اعلام شده است.

عــلاوه بر این تجهیزات، شــبکه خبــری العالم 
تصاویری پخش کرد که نشان می داد، پرتابگرهای این 

سامانه موشکی نیز وارد کشور شده است.
با ورود این تجهیزات، مشــخص شــد که قطعا 
پیشنهاد قبلی روس ها مبنی بر فروش سامانه موشکی 
آنتی 2500 محقق نشــده و با اصرار ایران، ســامانه 
موشــکی اس 300 پی ام یو، وارد کشور شده است 
اما این تجهیزات نشان نمی داد که کدام مدل از اس 

300ها وارد کشور شده است.
ایران، در سال 2007 قرارداد خرید سامانه موشک  
S-300PMU   را بــا روس ها امضا کرده بود که با 
عدم تحویل آن به ایران و گذشت سالیان طولانی، خط 
تولید این ســامانه در روسیه، کلا متوقف شده بود و 
ایران هم دیگر خواهان آن مدل از اس 300 نبود، لذا 
ایران و روسیه توافق کردند که قرارداد را به روز کنند 
که این اتفاق سال گذشته رخ داد و تهران – مسکو، 
قرارداد جدیدی برای فروش اس 300 به ایران امضا 
کردند اما مدل سامانه ای که قرار بود به ایران تحویل 

داده شود، هیچ وقت اعلام نشد.
با ورود ادوات مربوط به اس 300 و »موشک ها«، 
 S-300PMU مشخص شده است که ایران سامانه
که یکی از بهترین سامانه های دفاعی و پدافندی حال 

حاضر جهان است را تحویل گرفته است.

آیین اختتامیه طرح قرآنی
 »شمیم وحی« برگزار شد

آیین اختتامیه طرح قرآنی »شمیم وحی« با حضور قالیباف 
شهردار تهران، سردار رحیم صفوی مشاور عالی فرماندهی کل 
قوا، حجت الاسلام موسوی مقدم قائم مقام سازمان صدا و سیما و 
اساتید، حاملان، قاریان، حافظان و مروجان قرآن کریم در سالن 

همایش های برج میلاد برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری ایکنا، در این مراسم محمدباقر قالیباف، 
شــهردار تهران با تاکید بر اینکه باید پرچــم قرآن را در جامعه 
عینیت بخشیم، ابراز داشت: یکی از موضوعات امروز جامعه مبارزه 
با فقر در ســطح جامعه اســت، همان طور که بیش از 60 بار به 
صورت مستقیم و غیرمستقیم در قرآن کریم به رسیدگی به امور 

محرومین تاکید شده است.
وی تصریح کرد: یکی از کارهای کاروان شمیم وحی این است 
که در کنار قرائت قرآن و فرهنگ قرآنی توجه به مناطق محروم 
و محرومین و رســیدگی به امور آنها را سرلوحه کارهایشان قرار 
داده انــد، چنانکه در فرهنگ قرآن و اهــل بیت)ع( بر آن تاکید 

شده است. 
آیت الله ابوالقاســم یعقوبی، امام جمعه بجنورد نیز با اشــاره 
به ضرورت توانمندی امت اســلامی براســاس قــرآن و روایات 
اهل بیت)ع( و رســول اکرم)ص(، بیان داشت: امت اسلامی باید 
توانمندی هایش را در تمامی زمینه ها تقویت کند و قوایش را در 

همه زمینه ها افزایش دهد. 
وی اظهار داشت: همچنین باید توانمندی قرآنی ـ فرهنگی بالا 
بــرود. چنانکه پیامبر)ص( فرمودند: »این قرآنی که خداوند برای 
شما نازل کرده است غذای فکری و معنوی است، پس هر چقدر 
می توانید از لحاظ قرآنی خود را مجهز کنید و از آن یاد بگیرید و 

به فراگیری آن بپردازید«.
همچنین، حجت الاسلام سید رمضان موسوی مقدم، قائم مقام 
سازمان صدا و سیما نیز در این مراسم با تاکید بر پوشش مناسب 
صدا و ســیمای مراکز اســتان ها در خصوص برنامه های کاروان 
شــمیم وحی، گفت: توجه به میزان مخاطــب، رضایت و جلب 
اعتماد مخاطبان در پخش برنامه های رسانه ها مؤثر است. پخش 
برنامه های شمیم وحی از شبکه های استانی نشان داد که ما باید 
تجدید نظر جدی در زمینه تولید برنامه های قرآنی داشته باشیم. 

دیگر سخنران این مراسم، حجت الاسلام یزدان طلب، سرپرست 
کاروان قرآنی شمیم وحی بود. وی با تأکید بر اینکه اصلی  ترین اقدام 
این کاروان ترکیب و تلفیق فعالیت های قرآنی با خدمات عام المنفعه 
بوده است، ادامه داد: این بدان معناست که قبل از حضور کاروان، 
گروهی به منظور شناســایی خانواد ه های کم برخوردار، شناخت 
پروژه های خیرین نیمه تمام چون مساجد و حسینیه ها و آزادی 

مددجویان جرایم غیرعمد در آن شهر حضور پیدا می کرد.
حجت الاسلام یزدان طلب خاطرنشان کرد: امروز به برکت قرآن 
کریم و پیش قراولی حامد شاکرنژاد، قاری بین المللی کشورمان و 
اجرای طرح کاروان قرآنی شمیم وحی در کشور می توان به حرکت 

سایر قاریان قرآن در این مسیر امید داشت.
بر اســاس این گزارش، در این مراسم فرزندان خانواده قرآنی 
از شهرستان بشاگرد، یکی از شهرستان های استان هرمزگان که 
حافظ قرآن کریم، نهج البلاغه و صحیفه ســجادیه بودند به پاسخ 

سؤالات حاضران در سالن پرداختند.
همچنین از همراهان، دست اندرکاران و نیروهای اجرایی دومین 
طرح قرآنی شمیم وحی با اهدای لوح سپاس و هدایایی با حضور 

مسئولان حاضر تقدیر شد.

ظریف در سالگرد برجام مطرح کرد

نمی گویم برجام فتح الفتوح است
آمریکا در اجرای برجام نمره پایینی می گیرد

اولین محموله از »موشک های اس ۳۰۰« وارد ایران شد

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان، 
گزارش شــش ماهه دبیرکل سازمان ملل 
درباره اجرای قطعنامه 2231 شورای امنیت 
را نامتوازن و جانبدارانه ارزیابی و تصریح 
کرد، این گزارش تحت فشار آشکار آمریکا 
تنظیم شده و اتهامات وارده در آن علیه 

ایران بی اساس است.
بهرام قاسمی سخنگو و رئیس مرکز دیپلماسی 
عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه، گزارش 
شش ماهه دبیرکل سازمان ملل درباره اجرای 
قطعنامه 2231 شــورای امنیت این سازمان را 
نامتوازن و جانبدارانه ارزیابی کرد و تصریح نمود، 
این گزارش تحت فشار آشکار آمریکا بر دبیرخانه 
سازمان ملل تنظیم شده و اتهامات وارده در آن 

علیه جمهوری اسلامی ایران بی اساس است.
قاسمی این گزارش را با روح و متن برجام و 
حتی  قطعنامه 2231متعارض دانست و افزود: 
این در حالی است که قطعنامه 2231، برجام و 
تأیید و توافق درباره آن را نشانه تغییری بنیادین 
در بررسی برنامه هسته ای ایران توسط شورای 

امنیت عنوان کرده است.

وی اضافه کرد: این گزارش دهی دبیرکل یک 
رویه اداری و تکراری  بوده و صرفا جنبه توضیحی 
داشته و عاری از هرگونه پیگیری اجرایی و عملی 

از سوی شورای امنیت سازمان ملل می باشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه اشاره گزارش 
دبیرکل ســازمان ملل به کوتاهی های آمریکا و 
طرف های غربی در عمــل به تعهدات خود در 
برجام را گام مثبتی دانســت، اما تاکید نمود، 
اینکه گزارش از کنار این موارد به سادگی عبور 
کرده، و از درخواســت جــدی از اعضای 5+1 
برای پای بندی به تعهداتشــان طفره می رود، 

مایه تاسف است.
قاسمی افزود: جامعه بین المللی انتظار دارد 
دبیرکل ســازمان ملل موارد کوتاهی آمریکا و 
برخی از دیگر اعضای 1+5 در عمل به تعهدات 
برجامــی خود را که مورد گواهی بســیاری از 
کشورها می باشد، به روشنی و صراحت منعکس 

نماید.
وی خاطرنشان کرد: ابراز نگرانی این گزارش 
نسبت به آزمایشات موشکی ایران، اقدامی کاملًا 
مغرضانه و جانبدارانه میباشــد، چون  برخلاف 

نص صریح قطعنامه 2231 و صرفاً با اســتناد 
به معیارهای اعلام شــده توسط آمریکا و با زیر 
پا گذاردن کلیــه اصول حرفه ای و کاملا خارج 
از حیطه اختیارات دبیرکل در این رابطه اظهار 

نظر نموده است.
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه تصریح 
کرد:جمهوری اســلامی ایران مجــددا تاکید 
می نماید که موشکهای بالستیک ایران به دلیل 
آنکه برای حمل کلاهک های هسته ای طراحی 
نشــده اند به هیچ عنــوان در حیطه صلاحیت 
قطعنامه 2231 قرار نمی گیرند و لذا جمهوری 
اســلامی ایران به هیچ کسی اجازه حتی اظهار 

نظر در مورد سیستم دفاعی خود را نمی دهد.
قاســمی افزود: برجام حاصــل یک تلاش 
طولانی جمعی برای به ثمر رســاندن رهیافت 
دیپلماتیک جهت حل یک بحران ســاختگی و 
ناخواسته بوده است و پایداری آن نیازمند اراده 
سیاسی همه طرف ها در پای بندی به تعهداتشان 
و اقدامات حرفه ای و حمایت گرانه نهادهایی نظیر 

سازمان ملل است.
وی اضافه کرد :ایران در تداوم سیاست اصولی 

خــود برای حل و فصل دیپلماتیک موضوع، به 
تعهداتش پای بند بوده و خواهد بود؛ با این وجود، 
تأکیــد می نماید موفقیت این سیاســت، صرفاً 
در گرو اقدام متقابــل و صادقانه کلیه طرف ها 
در اجرای کامل و به  هنگام کلیه تعهداتشــان 
می باشــد و جمهوری اسلامی ایران در صورت 
عدم پایبندی طرف مقابل، اقدام مقتضی متقابل 

را به عمل خواهد آورد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به اینکه 
بی نتیجه بودن اتخاذ رویکرد تقابلی از ســوی 
شورای امنیت علیه ایران، بارها ثابت شده است، 
تاکید نمود: تلاش در جهت تکرار این رویکرد، 
امید  بارقه های  اقدامی غیرسازنده می باشد،که 
ناشــی از توافق در خصوص برجام و توسل به 

راه حل دیپلماتیک را از بین خواهد برد.
به گزارش نســیم، قاســمی در پایان اظهار 
داشت: جمهوری اسلامی ایران هشدار می دهد 
که تکرار تجربه گذشته، روح حاکم بر برجام و 
فضای مثبت ایجاد شده در نتیجه آن را، مسموم 
خواهد ساخت و این به نفع هیچ یک از طرف ها 

و جامعه بین المللی نخواهد بود.

دولت : مدیران نجومی چندصد نفرند

حلقوم این چندصد نفر ، ملاک راستی آزمایی مبارزه با فساد

در واکنش به گزارش برجامی دبیرکل سازمان ملل 

قاسمی:گزارش بان کی مون درباره اجرای قطعنامه 2231 
جانبدارانه و تحت فشار آمریکا تنظیم شده است

لاریجانی در دیدار با رئیس کمیسیون دفاعی و امنیت 
ملی مجلس سنای ژاپن:

اگر تحریم ها برداشته نشود
 و مبادلات بانکی انجام نگیرد

دلیلی برای وجود توافق نیست
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اگر قرار باشد تحریم ها 
برداشته نشود و مبادلات بانکی انجام نپذیرد، دلیلی برای این 
توافق نامه وجود نخواهد داشت و حتما در مجلس این مسئله 

را پیگیری خواهیم کرد.
علی لاریجانی رئیس مجلس شــورای اسلامی دیروز )دوشنبه( در 
دیدار با »ماساهیسا ساتو« رئیس کمیسیون دفاع و امنیت ملی مجلس 
ســنای ژاپن اظهار داشت: براســاس گزارش وزارت امور خارجه، ایران 
به تمام تعهدات خود در توافق نامه هســته ای از کاهش سانتریفیوژها 
تا کاهش آب ســنگین و مواد غنی شده عمل کرده است، اما از سوی 

طرف های مقابل بالاخص آمریکا بدعهدی انجام پذیرفته است.
وی تصریح کرد: اگر قرار باشد تحریم ها برداشته نشود و مبادلات 
بانکی انجام نپذیرد، دلیلی برای این توافق نامه وجود نخواهد داشت و 

حتما در مجلس این مسئله را پیگیری خواهیم کرد.
لاریجانی در ادامه با اشاره به لزوم گسترش سطح روابط با ژاپن اظهار 
داشــت: ملت ایران از جنبه های فرهنگی زمینه های مشترک زیادی 
دارند و فرهنگ شرقی، فرهنگ غنی است که می تواند سطح روابط دو 

کشور را افزایش دهد.
وی افزود: ایران و ژاپن می توانند در زمینه روابط تجاری بحث های 
جدی با یکدیگر داشته باشند و بالاخص در زمینه خودروسازی کشور 
ژاپن می تواند در ایران ســرمایه گذاری کرده و حتی کارخانه احداث 

نماید، زیرا زمینه های آن اکنون فراهم است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به گسترش حملات تروریستی 
در منطقه و کشورهای اروپایی، متذکر شد: اکنون به مرحله ای رسیده ایم 
که نه تنها کشــورهای منطقه، بلکه تمامی کشورها به خطر گسترش 

تروریسم پی برده اند و لزوم ریشه کنی آنها ملموس تر شده است.
به گزارش فارس، در این دیدار ماساهیســا ساتو رئیس کمیسیون 
دفاع و امنیت ملی مجلس سنای ژاپن گفت: ایران و ژاپن دو کشوری 
هستند که از قدیم با یکدیگر روابط خوبی داشته اند و ایران در شرایط 
سخت پشــتیبان ملت و دولت ژاپن بوده است و ملت ژاپن هرگز این 

کمک ها را فراموش نمی کند.
وی افزود: خلیج فارس هم یکی از مناطق استراتژیک است که ثبات 
امنیت در آنجا از اهمیت بسزایی برخوردار است و امیدواریم که ایران به 
کمک کشورهای همسایه همچنان آرامش و امنیت را در این حوزه حفظ 
کند. ماساهیســا ساتو با اشاره به علاقه مندی تجار ژاپنی برای حضور 
قوی تر در ایران گفت: تجار ژاپنی آینده بســیار روشنی برای تبادلات 
اقتصادی میان دو کشور متصور هستند و امیدواریم که این مسئله به 

زودی عملیاتی شود.
 جمهوری اسلامی ایران

 کشوری باثبات در منطقه ای پرآشوب
به گزارش فارس، »علاءالدین بروجردی« رئیس کمیسیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اسلامی نیز در دیدار با رئیس 
کمیسیون دفاع و امور خارجی مجلس مشاوران ژاپن، رشد افسارگسیخته 
تروریسم را تهدیدی برای تمام کشورهای جهان دانست و افزود: بایستی 
با همکاری های امنیتی و اطلاعاتی کشورها با یکدیگر به ویژه میان ایران 
و ژاپن و محدود کردن امکانات مالی و تسلیحاتی گروه های تروریستی 

به عمر این گروه ها پایان داد.
در ادامه این دیدار »ماساهیسا ساتو« رئیس کمیسیون دفاع و امور 
خارجی مجلس مشــاوران ژاپن با ابراز خرسندی از سفر به کشورمان، 
جمهوری اسلامی ایران را کشوری باثبات در منطقه ای پرآشوب خواند و 
گفت: دولت و مجلس ژاپن برای توسعه و گسترش مراودات در عرصه های 
مختلف سیاسی، اقتصادی و پارلمانی با ایران اهمیت ویژه ای قائل هستند.

بقیه از صفحه 2
این در حالی اســت که رئیــس جمهور در 
ماجرای فیش های نجومی به دفعات سازمان های 
نظارتی را مقصر جلوه داده است اما این سخنان 
ناصر ســراج و مواردی از این دســت که اخیرا 
توسط وی گفته شده گویای این است که دولت 
در این موضوع  چندان توجهی به هشــدارهای 
این ســازمان ندارد. اما سوال مهم این است که 
آیــا در این انتصاب ها نیــز همچنان دولت های 

گذشته مقصرند؟
ناصر سراج با تأکید بر اینکه خیلی از حقوق ها 
جنبه قانونی داشته اســت، گفت :  »ما درزهای 
قانونــی را پیــدا کرده ایــم و امیدواریم بتوانیم 
سرچشــمه را ببندیم تا قانــون اجازه ندهد که 
هر کسی هر چقدر خواست حقوق بگیرد.« وی 

ادامه داد: »در رابطه با صندوق توســعه ملی من 
شش گزارش شش ماهه دادم، حسابرسی کردم 
اما رئیس ســازمان حسابرسی هیچ موقع اعلام 
نکرد که خلاف قانون اتفاق افتاده اســت و حتی 
وقتی من از ایشان سوال کردم گفتند که خلافی 

صورت نگرفته است.«
ســراج با بیــان اینکــه کل حقوق های 
نامتعارف را ســازمان بازرســی کل کشور 
کشف کرده است، گفت: »ما تصمیم داشتیم 
حقوق های نامتعارف را برگردانیم اما دولت 
اعلام کرد که مســئولیت این عملیات را بر 

عهده می گیرد.«
وی دربــاره روند پیگیری پرونده حقوق های 
نجومی افزود: » ما ســه گزارش را در این زمینه 
به رؤســای قوای سه گانه ارسال کردیم و هفته 

جاری نیز چهارمین گزارش خود را تقدیم رؤسای 
قوای سه گانه کردیم. ما همه فیش ها را بررسی 
کرده  ایم و این اطمینان را به مردم می دهیم که 

پیگیری ها ادامه پیدا خواهد کرد.«
قرار بود منافذ قانون بسته شود

در جریان افشــای فیش های نجومی یکی از 
مواردی که در مورد آن بسیار سخن گفته شد این 
بود که منافذی که در قانون وجود دارد و امکان 
سوءاســتفاده برخی را فراهم آورده است بسته 
شود. اما با مصوبه شورای حقوق و دستمزد وزرا 
و مدیران مجاز به دریافت حقوق های تک رقمی، 
یعنی کمتر از 10 میلیون تومان شــده و حقوق 
بخش های دیگــر مانند بانک ها، شــرکت های 
خصوصی و بیمه ای نیز کمتر از 20 میلیون تومان 
و شامل پاداش پایان سال و پاداش عملکرد، اضافه 

کار و سایر دریافتی ایشان خواهد بود. 
با این حال سه گروه از مدیران دولتی از سقف 
دریافت 10 میلیونی معاف شــده اند و می توانند 
بالاتر از 10 میلیون دریافتی داشته باشند. همین 
موضوع که به عنوان استثنا در قانون لحاظ شده 
منافذی تازه را برای افراد سودجو فراهم خواهد 
آورد و دیگر اینکه برای این 3 دسته هیچ سقفی 
معین نشده است. البته ارقام تعیین شده نیز خود 
جای بحث و بررســی دارد. محمدرضا منصوری 
عضو کمیسیون اصل 90 مجلس در مخالفت با 
این شیوه تعیین حقوق و دستمزد مدیران گفته 
است: »به شدت مخالف تعیین سقف 20 میلیون 
تومانی برای حقوق هســتم چرا که آنهایی که 
حقوق 5 میلیون تومانی می گیرند نیز متقاضی 

حقوق 20 میلیونی می شوند.«

عبدی: اصلاح طلبان باید
درباره حقوق های نجومی 

عذرخواهی کنند
عباس عبدی می گوید اصلاح طلبان و کسانی مانند دختر صفدر 
حسینی در نمایندگی مجلس باید بابت فیش های حقوقی عذرخواهی 

کنند و موج را از سر بگذرانند نه اینکه جلوی آن بایستند.
وی در مصاحبه با روزنامه شــرق )روزنامــه حامی حقوق های نجومی 
و اســتیو جابز معرفی کردن مفسدان اقتصادی( با این پرسش مواجه شد 
»نقل قولی از نیچه به این مضمون هست که »اگر چیزی تو را نکشد، حتماً 
تو را قوی تر می کند« انگار برای موضوع فیش های حقوقی هم چنین چیزی 

رخ داده است.«
وی در پاســخ گفت: هنوز که درمان نشــده اســت تا ببینیم نکشته و 

قوی تر کرده است!
عبدی می افزاید: حالا اگر وضع اقتصاد خوب بود، شاید مسئله درک شدنی 
بود؛ اما در شرایط بد اقتصادی، چنین حقوق هایی داده شده است. فراموش 
نکنید که درآمد برخی مدیران فقط این حقوق ها نیست. آنها آن قدر هدایا 
می گیرند که خدا می داند. باید دید کادوهایی که از سوی وام گیرندگان به 
رئیس بانک داده می شود، چقدر است؟ یکی از دوستان تعریف می کرد که 
قیمت برخی ساعت هایی که هدیه می دهند، سر به فلک می زند. در این میان 
کادوهای پیش کشی به رئیس بانک و بالاتر از او هم که الی ماشاءالله است.

کادویــی که بخش دولتی می گیرد و از اربــاب رجوع خاص می گیرد، 
ایراد دارد. جالب اســت که یکی از دولتمردان مصاحبه می کند و می گوید 
خوشبختانه در بخش ما حقوق بالای 23 میلیون تومان نداریم. یکی نیست 
که بگوید مگر 23 میلیون کم است که خوشبختانه بالاتر از آن را نداریم؟! 
این یعنی سطح و مقیاس ها به هم ریخته است. این نشان می دهد سیستم 

اداری با جامعه یک شکاف عمیق پیدا کرده است.
عبدی درباره دفاع دختر صفدر حســینی از حقوق کلان پدر می گوید: 
البته بی تجربگی هم هســت، برای مثال فرض کنید همین خانم حسینی، 
ایشان تجربه کافی نداشت که چگونه با این قضیه مواجه شود. برخی افراد 
تازه، کم کم دارند مواجه شدن با مسائل را یاد می گیرند. برای مثال غربی ها 
را نگاه کنید چقدر درباره این قضایا جالب برخورد می کنند و می کوشند موج 
را از روی خود رد کنند، نه اینکه جلوی موج بایســتند و نتیجه ای هم جز 
خرد شدنشان نداشته باشد؛ بالاخره سیاست همین است که بتوانی موج را 
از روی خود عبور دهی. این از بی تجربگی های ماست که آموزش ندیده ایم.
عبدی در ادامه گفته اســت: آقای روحانی و آقای جهانگیری به جای 
اینکه بگویند این تعداد نفر را اخراج کردیم باید بگویند که قانون دسترسی 
آزاد به اطلاعات به طور کامل اجرا شود. خودشان هم اولین کسانی باشند 
که این را بخواهند. آنها هر کاری می خواهند انجام دهند اما دسترســی به 
اطلاعات هم باید باشد. من باید بتوانم به فیش آقای جهانگیری یا هر فرد 

دیگر دسترسی داشته باشم. این مشکل دولت است نه مشکل ما. 
عضو حزب منحله مشارکت درباره این سؤال که »فکر می کنید ماجرای 
فیش ها به سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان لطمه زده است؟«  می گوید: قطعاً 
لطمه زده است. حساسیت بیشتری هم که روی آقای صفدر حسینی به وجود 
آمد به همین خاطر اســت، نه به دلیل فیش حقوقی اش. واقعیت این است 
کسی که کار جمعی می کند انتظار می رود که دیگران هم حداقل اطلاعاتی 
از کارهای او داشته باشند نه اینکه حس کنند که فردی رفتار شده است.

باید قبول کنیم که اگر اتفاقی افتاده خودمان هم مقصر هستیم. گرچه 
مســئولیت فردی افراد در جای خود باقی اســت ولی به شــکلی آنان هم 
قربانی این وضعیت شــدند. اصلاح طلبان نمی توانند مسئولیت خودشان را 
در این وضع نادیده بگیرند. آنها هم به این اتفاقی که افتاده بی توجه بودند. 
نمی خواهم بگویم دفاع کردند ولی شاید عجیب است که بگوییم هیچ کس 
از این موضوع در هیچ ابعاد و اندازه ای خبردار نبوده است، مثلًا اگر من خبر 
داشــتم وظیفه ام بوده است که قبل از اینکه به اینجاها کشیده شود اقدام 

کنم. باید یک مقدار منصفانه تر در این قضیه برخورد می کردیم.
عبدی گفت: باید مســئولیت را می پذیرفتند و عذرخواهی می کردند. 
هیچ ایرادی هم ندارد و گاهی اتفاق می افتد، اما نحوه مواجهه خانم حسینی 
قضیه را خراب کرد. اگر من طرف مشورت قرار می گرفتم می گفتم که چگونه 
برخورد شود که روی مخاطب اثر مثبت بگذارد. قرار نیست همه بازی را صفر 
و یک کنیم. ممکن است اشتباهاتی هم رخ بدهد و کوتاهی هم شده باشد، 
این ایرادی ندارد اما با اشتباه بعدی نمی شود آن اشتباه اول را از بین برد. این 
گونه دو اشتباه صورت گرفته و اشتباه قبلی را پایدارتر و گسترده تر می کند.


